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ordf 
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Christian Listérus (M) 
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Kristian Andersson (L) (§7–8) 
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Anna Lööv (C) 
Kristian Andersson (L) 
Brita Ström (MP) 
Lars-Åke Sandström (V) 
 

   
Övriga deltagare  Maria Baeva, Susanne Nord, Pia Stark, Juliette Haddad, Karin Axzell 

Nymark, Nina Bäckström, Jen Holmberg, Jonathan Peduru-Aratchi, Fredrik 
Wickbom, Jenny Rivas  
 

Underskrifter Sekreterare 
 

 ……………………………….      
 Maria Baeva 
  
 Ordförande 

 
 ……………………………….        ………………………………… 
 Filip Wiljander   
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 ……………………………….. ………………………………… 
 Gunnel Nyman Gräff  
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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Arbets- och företagsnämnden 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
  
Sammanträdesdatum 2021-02-10 
Anslaget sätts upp 2021-02-18 
Anslaget tas ned 2021-03-12 
  
Sista dag för laglighetsprövning är dagen innan anslagets nedtagande. 
 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
  
Underskrift  
                                                                           …………………………………………….. 
                                                                           Maria Baeva 
  

Utdragsbestyrkande 
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§1 Kvalitetsrapport 2020 kommunal vuxenutbildning 
§2 Avslutade projekt inom projektbidrag för inkludering 
§3 Beslut om återkrav projektbidrag för inkludering 
§4 Förläng möjligheten för fortsatt boende för nyanlända (Motion den 

11 juni 2020 av Gunnel Nyman-Gräff (S) 
§5 Årsbokslut för arbets- och företagsnämnden för år 2020 
§6 Förslag till yttrande över SOU 2020:66 Samverkande krafter – för 

stärkt kvalitet och likvärdighet inom komvux för elever med 
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§ 1                  AFN 2020/190 

Kvalitetsrapport 2020 kommunal vuxenutbildning  

Beslut  
Arbets- och företagsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet  
Samtliga anordnare av kommunal vuxenutbildning med uppdrag för Nacka kommun har 
under hösten 2020 deltagit i den årliga kvalitetsuppföljningen. Utöver egen 
kvalitetsrapportering har verksamhetsbesök och kvalitetsdialog genomförts vid 12 av de 23 
anordnare som vid urvalstillfället haft uppdrag för Nacka kommun. 
 
Kvalitetsuppföljningen visar de skillnader i anordnarnas systematiska kvalitetsarbete som 
tidigare identifierats under 2020 minskat. Anordnare har stärkt sitt kvalitetsarbete över tid 
vilket är positivt för Nacka kommuns möjlighet att erbjuda alla elever en likvärdig utbildning. 
 
Resultaten för minst godkänt betyg inom grundläggande- och gymnasial nivå når i år inte upp 
till det kommunala målet om 90 procent då endast 87 procent fått godkänt betyg under 2020. 
Inom svenska för invandrare (sfi) har det nya målet från förra år om 60 procent inte heller 
nåtts och har minskat från 45 procent föregående år till endast 38,4 procent i år. 
 
Coronapandemins krav på omställning till distansundervisning har inneburit stora avvikelser i 
måluppfyllelsen både avseende betygsresultat och avbrott, främst inom sfi. Att en majoritet av 
eleverna inom sfi har valt klassrumsundervisning men inte kunnat få detta under pandemins 
omställning till digital undervisning har troligen inverkat negativt på elevernas möjlighet att 
tillgodogöra sig undervisningen. Anordnarna lyfter även att eleverna saknat den tekniska 
kompetens som behövs för att tillgodogöra sig distansundervisning. 
 
Anordnarna bedöms dock ha upprätthållit en god kvaliteten i undervisningen och hittat 
flexibla lösningar på många av de problem som omställningen under Coronapandemin 
inneburit. Ett område anordnarna lyft som problematiskt är det arbetsplatsförlagda lärandet, 
APL. Många arbetsplatser har inte kunnat ta emot elever under pandemin på grund av 
restriktioner och rädsla för ökad smitta, detta gäller främst inom vissa vård och omsorgsyrken, 
men även inom bussförarutbildningar. 
 
Identifierade förbättringsområden är bland annat arbetet med kartläggning och 
individanpassad undervisning samt förhindrande av avbrott främst inom sfi. 

Handlingar i ärendet  
Tjänsteskrivelse Kvalitetsrapport kommunal vuxenutbildning 2020 
Bilaga: Kvalitetsrapport 2020 Kommunal vuxenutbildning 
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Beslutsgång  
Arbets- och företagsnämnden noterade informationen till protokollet. 
 
Protokollsanteckning  
YuSie Rundkvist Chou (NL), Gunnel Nyman Gräff (S) och Lars-Åke Sandström (V) lät 
anteckna följande till protokollet.  
 
”Det är oroväckande med det försämrade resultatet från redan låga nivåer inom SFI. Ett sätt 
att säkerställa kvaliteten i undervisningen är enligt Skolverket genom att öka andelen behöriga 
och legitimerade lärare. Nacka utmärker sig här genom att ha en lägre andel SFI-lärare med 
pedagogisk högskolebehörighet jämfört med både länet och hela riket, även om man höjt sig 
något från förra året. Ett skäl sägs vara löneläget, och det kan naturligtvis hänga ihop med 
checkens storlek.  
Det är också viktigt att fortsätta arbetet med att utveckla och identifiera möjligheter för att 
validera elevers kunskaper. Det borde kunna korta tiden för att komma in på 
arbetsmarknaden, och att rätt utbildning kan ges.  
Det kan tyckas som att 4 (av 23) anordnare till viss del saknar ett helhetstänk kring 
kvalitetsutveckling och en lärarande organisation, och att de behöver stärka kvalitetsarbetet. 
Det är viktigt att följa upp dessa anordnare så en likvärdig utbildning ges till samtliga elever.” 
 
Helena Edberg (KD) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”Coronapandemin har förändrat livet för oss alla. 
Att tvingas övergå från klassrumsundervisning till digital undervisning, eller från fysiska 
möten till digitala har varit, och är för många av oss fortfarande en stor utmaning. 
En grupp som har drabbats extra hårt är förstås de av våra sfi-studerande som ännu inte har 
tillräckligt goda språkkunskaper för att klara av studier utan lärare, och som i vissa fall även 
saknar en dator eller läsplatta. Våra anordnare har under det gångna året varit mycket kreativa 
och på kort tid lyckats ställa om till flexibla och individanpassade lösningar. 
Det förstår vi av att läsa årets kvalitetsuppföljning. Att våra anordnare av vuxenutbildningar i 
Nacka fortfarande håller god kvalitet, trots alla dessa omställningar, är imponerande. 
 
Trots att rapporten överlag är positiv kan vi tyvärr läsa att antalet avhopp från sfi har ökat 
under detta år. Med tanke på ovanstående är det inte helt förvånande att avbrotten har ökat, 
men ett avbrott i sfi-studier kan ju även bero på att eleven har lyckats skaffat sig ett arbete, 
vilket ju i så fall är positivt.  
Vi anser att det är viktigt att de olika anledningarna till avbrotten tydliggörs så att vi, 
tillsammans med anordnarna, så snabbt som möjligt kan vidta åtgärder för att så många som 
möjligt ska kunna fullfölja sina sfi-studier i framtiden. Därför ser vi fram emot fortsatt 
uppföljning i denna viktiga fråga.” 
 
Anna Lööv lät för Centerpartiet anteckna följande till protokollet.  
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”I kvalitetsrapporten redovisas resultatet av en enkät från de studerande. Av ca 5500 
studerande har endast 611 svarat. Det är mycket svårt att dra några slutsatser av ett så litet 
underlag. Av kvalitetsrapporten framgår exempelvis att 31% av de som svarat på enkäten har 
universitets- eller högskoleutbildning. För att kunna utvärdera och följa upp att 
skattepengarna används på ett bra sätt i den kommunala vuxenutbildningen är det viktigt att 
veta vilka som studerar, vilka studieresultat som uppnås och vilka konsekvenser möjligheten 
att studera får i deras liv.” 
  
Mats Granath lät för Liberalerna anteckna följande till protokollet.  
 
”Liberalerna kan konstatera att den pågående pandemin påverkat såväl verksamhet, resultat 
som aktörer negativt, dock ekonomin positivt under 2020.  
Det är bekymmersamt att resultaten för godkända SFI elever av olika och förklarliga skäl har 
försämrats avsevärt (ca 38% godkända) i förhållande till ett redan lågt resultat för 2019 (ca 
45% godkända). Liberalerna ser fram emot att enheten under första halvåret 2021 återkommer 
till nämnden med förslag till åtgärder för att vända det negativa resultatet under 2021 med 
strävan att uppnå målet med 60 % godkända. 
Kunskaper i det svenska språket är en mycket viktig del i att komma ut på arbetsmarknaden 
och bli självförsörjande” 
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§ 2                  AFN 2021/9 

Avslutade projekt inom projektbidrag för inkludering  

Beslut  
Arbets- och företagsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet  
År 2017 utlystes projektbidrag för inkludering. 
 
Syftet med projektbidrag för inkludering är att nyanlända, ensamkommande barn och 
nackabor med bristande språkkunskaper i svenska och som står utanför arbetsmarknaden 
genom aktiviteter ska känna sig inkluderade, stärkta och få starkare självkänsla. 
Civilsamhället har spelat en viktig roll i arbetet för inkludering och integration av 
målgruppen. Bedömningen av ansökningarna har utgått ifrån riktlinjerna för projektbidrag för 
inkludering. Helheten i projektens möjlighet till integration, ett vidgat personligt nätverk samt 
en ökad möjligheten arbete har även legat till grund för bedömningen. Projekten bedrivs 
utifrån frivilligt deltagande. 
 
Under 2019 beviljades 7 ansökningar om projektbidrag för inkludering till den totala summan 
av 981 875 kronor. 
 
Alla sju projekt har avslutats och visar goda resultat i att uppnå projektbidragets syfte att 
skapa förutsättningar för deltagarna att utveckla det svenska språket, öka delaktigheten i 
samhället, samt att skapa möten mellan nyanlända och etablerade nackabor. 
 
Ytterligare fyra projekt som beviljades bidrag under perioden 2017–2019 har avslutat sina 
projekt, tre av dessa redovisar en lägre uppfyllnadsgrad av projektbidragets syfte. Dessa 
projekt har redovisat svårigheter att nå deltagare och personalfrånvaro som kommit att 
påverka projektet. Vidare har justeringar gjorts och andra medel sökts som gjort att fokus på 
projektmål tappats. 

Handlingar i ärendet  
Tjänsteskrivelse Projektbidrag för inkludering 
  
Beslutsgång  
Arbets- och företagsnämnden noterade informationen till protokollet. 
 
YuSie Rundkvist Chou (NL) deltog ej i handläggningen av ärendet på grund av jäv.  
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§ 3                  AFN 2021/12 

Beslut om återkrav projektbidrag för inkludering  

Beslut  
Arbets- och företagsnämnden beslutar att återkräva de beviljade beloppen: 
 
- 197 100 kronor i projektbidrag från den ideella föreningen Made By Aya för utförande av 
projekten ”Journalistik som öppnar dörrar” samt 100 000 kronor för utförande av projektet 
”Kulturguide för nyanlända och ensamkommande”. 
 
- 60 000 kronor i projektbidrag från den ideella föreningen afrikanska nutida konst och 
kulturföreningen för projektet ”Cykla & Simma lugnt i Nacka”. 

Sammanfattning av ärendet  
Made By Aya har blivit beviljade projektbidrag för inkludering med totalt 197 100 kronor för 
utförande av projektet ”Journalistik som öppnar dörrar” samt 100 000 kronor för utförande av 
projektet ”Kulturguide för nyanlända och ensamkommande”. 
 
Afrikanska har blivit beviljade projektbidrag för inkludering med totalt 60 000 kronor för 
projektet ”Cykla & Simma lugnt i Nacka”. 
 
Ovannämnda projekt har inte uppfyllt de kriterierna som låg till grund för beslutet. 

Handlingar i ärendet  
Tjänsteskrivelse Återkrav 
Bilaga 1 Riktlinjer för projektbidrag för inkludering 
Bilaga 2 Slutrapport Kulturguide 200228 
Bilaga 3 Slutrapport Journalistik som öppnar dörrar 
 

Yrkanden  
Mats Granath (L) och Filip Wiljander (M) yrkade bifall till förslag till beslut.  
 
Beslutsgång  
Arbets- och företagsnämnden beslutade enligt förslag till beslut.  
 
YuSie Rundkvist Chou (NL) deltog ej i handläggningen av ärendet på grund av jäv.   
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§ 4                  AFN 2020/87 

Förläng möjligheten för fortsatt boende för nyanlända  
Motion den 11 juni 2020 av Gunnel Nyman-Gräff (S) 

Beslut  
Arbets- och företagsnämnden föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår motionen att det utreds hur Nacka kommun kan möjliggöra för 
fortsatt boende efter två år för nyanlända. Nackas riktlinjer för bostäder för nyanlända anger 
att nyanlända som anvisas till kommunen får hyra en genomgångsbostad under två år. Att 
ändra denna tidsperiod i riktlinjerna för bostäder för nyanlända är inte aktuellt i dagsläget och 
därför är inte en utredning om hur detta ska ske nödvändig. 
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet  
Arbets- och företagsnämnden föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. 
 
Motionären föreslår att det genomförs en utredning av hur Nacka kommun kan möjliggöra för 
fortsatt boende för anvisade nyanlända efter två år. Motionären anser att en förlängning av 
boende i kommunens genomgångsbostäder förbättrar integrationen och är positivt för barnen 
eftersom föräldrarna blir lugnare och barnen slipper byta skola eller förskola. 
 
Motionären menar att det är resursslöseri när så många tvingas flytta från Nacka kommun 
efter de två åren och att kommunen genom att förlänga tiden i genomgångsbostad skulle öka 
möjligheterna för nyanlända att etablera sig på bostadsmarknaden i kommunen. 
 
Motionären menar också att kommunen har lediga bostäder på grund av att 
flyktingmottagandet minskat under senare år. 

Handlingar i ärendet  
Tjänsteskrivelse Förläng möjligheten för fortsatt boende för nyanlända 
Bilaga: Motion Förläng möjligheten för fortsatt boende för nyanlända 
 
Yrkanden  
Gunnel Nyman Gräff (S) och YuSie Rundkvist Chou (NL) yrkade bifall till motionen.  
Filip Wiljander (M), Mats Granath (L), Helena Edberg (KD) och Håkan Ekengren (C) yrkade 
bifall till det utsända förslaget.  
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Beslutsgång  
Med avslag på Gunnel Nyman Gräffs (S) och YuSie Rundkvist Chous (NL) yrkande 
beslutade arbets- och företagsnämnden i enlighet med det utsända förslaget och Alliansens 
bifallsyrkande.   
 
Protokollsanteckning  
Filip Wiljander för Moderaterna, Helena Edberg för Kristdemokraterna och Håkan Ekengren 
för Centerpartiet lät gemensamt anteckna följande till protokollet. 
 
”Alliansen säger nej till gräddfil. I enlighet med bosättningslagen erbjuder vi nyanlända ett 
tillfälligt boende i maximalt två år, med stöd och hjälp att hitta egen bostad och göra sig 
anställningsbar. Vårt hårda arbete ger resultat: Nästan alla har efter sitt etableringsboende 
hittat en egen bostad. 
 
I Nacka ges nyanlända stora möjligheter, men kommunen är ingen kravlös gemenskap. Under 
de två år som kommunen enligt lag ska erbjuda ett tillfälligt boende till nyanlända, ställer 
kommunen höga krav på att göra sig anställningsbar samtidigt som de nyanlända ges verktyg 
till att stå på egna ben. Till detta erbjuder vi "Bosöksstöd", som är stöd för den nyanlända att 
hitta ett eget boende, med information om bostadsmarknaden, vilka olika typer av 
bostadstyper som finns och hur man söker sin egen bostad, till exempel hur man ställer sig i 
kö hos olika bostadsförmedlingar. 
 
Vi har dessutom valt att knyta det tillfälliga boendet till att den nyanlände aktivt ska delta i sin 
etablering genom att, utöver att göra sig anställningsbar, även lära sig svenska och svenska 
värderingar. Under de två etableringsåren får de nyanlända rusta sig för att på egna ben skapa 
sig ett eget liv i Sverige. Det är den långsiktigt bästa lösningen på ett svårt problem.” 
 
YuSie Rundkvist Chou (NL), Gunnel Nyman Gräff (S), Brita Ström (MP) och Lars-Åke 
Sandström (V) lät gemensamt anteckna följande till protokollet.  
 
”Det är rent slöseri med tid och energi från både de nyanlända och Nackas civilsamhälle samt 
kommunala förvaltningar, att nästan samtliga nyanlända försvinner från Nacka kommun efter 
etableringsperiodens två år. Siffror från våra tjänstemän visar att ca 90% nyanlända i Nacka 
kommer i egen försörjning efter dessa två år. Så just som de kan börja bidra till vår 
gemensamma framtid, så ska de bort härifrån därför att det knappt finns några bostäder att 
hyra till rimlig kostnad här.  
Det är inte fråga om en gräddfil för nyanlända, utan att ge dem lite mer tid att hitta bostad här. 
Nacka är i skriande behov av undersköterskor, vårdbiträden, barnskötare och förskolelärare 
som är några av de yrken som de nyanlända ofta utbildar sig till. Även borgerligt styrda 
Stockholm ger nyanlända fem år på sig att hitta bostad. Det är framför allt olyckligt att rycka 
upp barnfamiljer från sina mödosamt uppbyggda nya nätverk.” 
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Mats Granath lät för Liberalerna anteckna följande till protokollet.  
 
”Motionen är behjärtansvärd men Liberalerna tror inte att en förlängning av tvåårsperioden 
för genomgångsbostad löser situationen för den enskilde eller familjen. 
Mot bakgrund av att ca 97 % av de som var nyanlända 2015/ 2016 hittade eget boende inom 
två år, är vår uppfattning att en tvåårsperiod, med stöd och hjälp från Nacka kommun, är 
rimligt för att snabbt kunna etablera sig med eget boende och eventuellt förskola/ skola för 
barn. 
Liberalerna anser att det vore av stort värde om nämnden fick vetskap genom en uppföljning/ 
enkät om vart personerna flyttar och hur de gjorde, det för att kunna dra lärdomar. 
Liberalerna anser att kommunen måste skapa bättre förutsättningar för nyanlända att etablera 
sig med bostad etc. i Nacka.” 
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§ 5                  AFN 2019/70 

Årsbokslut för arbets- och företagsnämnden för år 2020  

Beslut  
Arbets- och företagsnämnden fastställer årsbokslutet för år 2020. 

Sammanfattning av ärendet  
Det ekonomiska utfallet för arbets- och företagsnämnden 2020 är minus 196,5 miljoner 
kronor, vilket motsvarar en positiv budgetavvikelse på 43,3 miljoner kronor. Intäkter har 
minskat med ungefär 27 miljoner kronor medan kostnader har minskat med ungefär 59 
miljoner kronor jämfört med 2019, främst på grund av ett minskat kundunderlag. 
 
Den positiva budgetavvikelsen beror främst på: 
 
Minskade kostnader för ekonomiskt bistånd då antalet kunder som beviljats ekonomiskt 
bistånd minskat.  
 
Högre schablonintäkter för flyktingmottagandet jämfört med budget och på lägre kostnader 
jämfört med budget. Uppskjutet mottagande av kvotflyktingar på grund av pågående pandemi 
har gett lägre volymer under året. 
 
Ytterligare statsbidrag för den kommunala vuxenutbildningen kopplat till pågående pandemi. 
 
Lägre volymer för arbetsmarknadsinsatser. 
 
För myndighet och huvudman vilket omfattar personalkostnader med mera är kostnaderna 
högre än budget. Förklaringen till den negativa avvikelsen är ändrade redovisningsprinciper 
där kostnader ”förts” till myndighet och huvudman från personalansvaren och inte till övriga 
verksamheter/ansvar som tidigare. Ett nollsummespel således då dessa enheter resultat 
förbättrats i motsvarande grad. Detta avspeglas också i det faktum att budgeten för Myndighet 
och Huvudman ökats väsentligt 2021. 
 
I den bifogade rapporten presenteras detaljerad information om indikatorer, utfall, statistik 
och analys per verksamhetsområde. 

Handlingar i ärendet  
Tjänsteskrivelse Årsbokslut för arbets- och företagsnämnden för år 2020 
Bilaga: Årsbokslut för år 2020 Arbets- och företagsnämnden 
  
Beslutsgång  
Arbets- och företagsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  



   
  10 februari 2021 
 
   SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  Arbets- och företagsnämnden 
  
 
   

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 
 

 
Protokollsanteckning  
Gunnel Nyman Gräff lät för Socialdemokraterna anteckna följande till protokollet.  
 
”Vi ser positivt på de utvecklingsmöjligheter som redogörs för, inte minst förstudien om en 
Öppen förskola för språk och integration. Det är viktigt att en sådan öppen förskola både kan 
ha särskilda språkaktiviteter för att stödja bättre kunskaper i svenska, men den kan också vara 
en viktig mötesplats för de kvinnor med bristande språkkunskaper och ”vanliga” föräldrar. Att 
mötas ger insikter i varandras traditioner och är ytterligare en väg till att lära sig språket och 
hur det svenska samhället fungerar. Inte minst att hitta vänner som kan berika fritiden kan 
vara en positiv ”bieffekt”. Även att utveckla flyktingmottagandet och att ta tillvara det arbete 
och de projekt som VärNa har ser vi som positivt.   
  
När det gäller ekonomiskt bistånd känner vi en viss oro. Vi vet att arbetslösheten stiger, även 
om många Nackabor säkert tillhör gruppen som kan arbeta hemifrån. Men vi har sett att 
ansökningar om försörjningsstöd har ökat men att dessa fått avslag. Vi antar att förklaringen 
är att många fortfarande har marginaler och buffertar, och att det är svårt att få ekonomiskt 
bistånd. Vi oroar oss för vad som händer när marginalerna är slut, inte minst situationen för 
barnfamiljer. Försörjningsstödet riskerar att öka, och därför är det viktigt att se till att stödja 
personer i möjligheten att få nytt arbete. Det kan handla om möjlighet att studera för att kunna 
ta andra arbeten, eller att få praktik m.m.  
  
De som vi oroar oss mest för är de med långvarigt försörjningsstöd, de som står långt från 
arbetsmarknaden. Det är viktigt att de får det stöd de behöver, och att de inte tvingas flytta 
p.g.a. arbetslöshet. Det är helt enkelt viktigt att folk inte tvingas iväg från kommunen av 
ekonomiska skäl. Nackas bostadspolitik sen lång tid gör det inte lätt att hitta t.ex. en 
hyresbostad eller ett billigare boende.   
    
Generellt är det viktigt att vara varsam när det gäller enskilda människor, så att inte önskan 
om att minska kostnader tar över människors behov. Människor som söker försörjningsstöd är 
ofta i underläge. Självklart ska fusk beivras, det vill vi alla, men det är viktigt att verkligen 
vara säker på att det är fusk det handlar om, och lika viktigt som att avslöja fusk hos enskilda 
medborgare är det att komma åt den organiserade brottsligheten som använder sig av 
människor för att berika sig.  
  
För personer som har blivit av med jobbet är det beslut som regeringen tog om att genomföra 
en stärkt A-kassa viktigt (något som Socialdemokraterna har drivit länge). Det gör att många 
fler klarar sin ekonomi bättre under arbetslösheten.”  
 
YuSie Rundkvist Chou (NL), Brita Ström (MP) och Lars-Åke Sandström (V) lät gemensamt 
anteckna följande till protokollet.  
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”Vi ställer oss frågande till om kostnadseffektivitet = nettokostnad per kommuninvånare, 
vilket nu anses vara fallet enligt årsrapportens indikatorer. Det borde väl vara resultatet som 
visar på effektiviteten? 
  
Vi känner även oro kring att kostnader för ekonomiskt bistånd gått ner 17% medan antalet 
ansökningar ökat med 600% de senaste månaderna, plus kostnaden för tomhyror på 8,2 
miljoner under 2020.” 
 
Filip Wiljander lät för Moderaterna anteckna följande till protokollet.  
 
”2020 kommer av förklarliga skäl att bli ett år vi kommer att minnas. Coronapandemin har 
fått enorma konsekvenser för både individ och samhälle. Flera delar av våra verksamheter är 
samhällskritiska och det är därför av stor vikt att de fungerar trots pandemin. Det har de också 
gjort. Kommunens tjänstemän och anordnare har visat att de kunnat ställa om i stället för att 
ställa in. 
  
Moderaterna vill särskilt lyfta fram det arbete som gjorts för att få ned kostnaderna för 
ekonomiskt bistånd. Framgångsrika insatser med jobb- och utbildningsexperter, 
vuxenutbildning och goda rutiner på Etableringsenheten har markant sänkt kostnaderna för 
försörjningsstöd. 180 fler hushåll kunde under 2020 klara av sin egen försörjning. Vi ska göra 
allt vi kan för att denna utveckling håller i sig även 2021. Målet måste vara att varje Nackabo 
med arbetsförmåga både kan och vill stå på egna ben.” 
 
Anna Lööv lät för Centerpartiet anteckna följande till protokollet.  
 
”I punkt 4 med jämförelser mellan olika kommuner anges i flera fall att Nacka kommun 
uppfyller målet att vara bland de 25 procent mest kostnadseffektiva kommunerna i landet 
inom området ekonomiskt bistånd, när de siffror som jämförs är kostnad per kommuninvånare 
för olika insatser. Kostnaden per invånare är ett mycket trubbigt verktyg, för att inte säga 
närmast missvisande, för att indikera kostnadseffektivitet. Dels för att kostnaden för många av 
insatserna i mycket hög grad beror på befolkningsunderlaget. Dels för att en låg kostnad inte 
behöver innebära en hög kostnadseffektivitet, eftersom ofta beror på vilken effekt kostnaden 
får. Det vore tydligare att redovisa de olika siffrorna för vad de faktiskt står för och till 
exempel säga att Nacka är bland de 25% som har lägst kostnad per invånare för en viss 
insats.” 
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§ 6                  AFN 2021/10 

Förslag till yttrande över SOU 2020:66 Samverkande 
krafter – för stärkt kvalitet och likvärdighet inom 
komvux för elever med svenska som andraspråk 
Yttrande till utbildningsdepartementet  

Beslut  
Arbets- och företagsnämnden beslutar att överlämna synpunkter på SOU 2020:66 enligt 
tjänsteskrivelse den 29 januari 2021 till kommunstyrelsen. 

Sammanfattning av ärendet  
I betänkandet Samverkande krafter – för stärkt kvalitet och likvärdighet inom komvux för 
elever med svenska som andraspråk lämnas förslag som ska säkerställa och förbättra 
kvaliteten på den individanpassade utbildningen för nyanlända som ska ta del av svenska för 
invandrare (sfi) och annan utbildning inom den kommunala vuxenutbildningen (komvux). 
 
Ett av utredningens syften var att analysera förutsättningarna för att sfi-elever ska kunna 
erbjudas en utbildning av god kvalitet som motsvarar elevernas behov och förutsättningar 
samt att förbättra genomströmningen inom sfi och underlätta övergången till och 
kombinationer med andra vuxenutbildningar. 
 
Nacka kommun är remissinstans och i det föreslagna remissvaret ställer sig Nacka kommun 
positiv till bland annat utredningens förslag om ett utvecklat arbete med statistik, att rätten till 
regelbunden direktkontakt med lärare regleras och att sfi-kurser får verksamhetspoäng. Nacka 
avstyrker bland annat förslagen om ett reglerat kommunalt språkansvar (KSA), att varje elev 
ska ha en individuell progressionsplanering samt att studieformen distansundervisning ska 
regleras. Förslaget till yttrande framgår av bilaga 1. 

Handlingar i ärendet  
Tjänsteskrivelse Förslag till yttrande över SOU 2020:66 Samverkande krafter – för stärkt 
kvalitet och likvärdighet inom komvux för elever med svenska som andraspråk 
Bilaga 1 Förslag_till_yttrande_SOU_202066 
Bilaga 2 SOU_202066 
Bilaga 3 Remissinstanser_SOU_202066 
 
Yrkanden  
Mats Granath (L) yrkade bifall till det utsända förslaget.  
 
Beslutsgång  
Arbets- och företagsnämnden beslutad i enlighet med förslag till beslut oh Mats Granath (L) 
bifallsyrkande.  
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§ 7                  AFN 2021/29 

Delegationsbeslut och anmälningar  

Beslut  
Arbets- och företagsnämnden noterar handlingar till protokollet. 

Handlingar i ärendet  
• Delegationsbeslut Avauktorisation av Centrum för Livslångt Lärande (C3L), AFN 

2020/193, 2020-12-28 
• Delegationsbeslut Avauktorisation av Kunskapsbolaget Integra AB, AFN 2020/148, 

2020-11-02 
• Delegationsbeslut Avauktorisation av OLU Omsorgslyftet Vuxenutbildning AB, AFN 

2020/158, 2020-11-10 
• Delegationsbeslut Avauktorisation av Travos AB, AFN 2020/147, 2020-11-02 
• Delegationsbeslut Innovative Scalp Pigmentation, ISP Coaching AB, 2020-12-16, 

AFN 2020/189 
• Delegationsbeslut Utnämning av dataskyddsombud för arbets- och företagsnämnden, 

AFN 2021/6, 2021-01-15 
o Tjänsteskrivelse, 2021-01-15 

• Delegationsbeslut Förändring av vidaredelegering av beslutsattestanter år 2021 för 
Arbets- och företagsprocessen (ansvar 13000–13510), 2020-12-28 

• Delegationsbeslut Förändring av vidaredelegering av beslutsattestanter år 2021 för 
Arbets- och företagsprocessen (ansvar 25100–25200), 2020-12-28 

• Delegationsbeslut om återkrav projektbidrag för inkludering, AFN 2021/12, 2021-01-
14 

• Lex Sarah rapport AFN 2021/08 
• Lex Sarah rapport AFN 2021/11 
• Rapportering av ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen och lag om stöd och 

service till vissa funktionshindrade – kvartal 4, år 2020, AFN 2020/24 
 
Beslutsgång  
Arbets- och företagsnämnden noterade handlingar till protokollet. 
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§ 8 

Övriga frågor 
 
Arbets- och företagsnämnden beslutade att ge i uppdrag till utbildnings- och 
arbetsmarknadsdirektören att bereda Politikerinitiativ ”Jämställd arbetsmarknad – stärk 
utrikesfödda kvinnors ställning på arbetsmarknaden!” och återkomma till nämnden med 
beslutsunderlag.  
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